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由鼎坤公祀典簿探究陳氏家族 

邱春美 

閩南師範大學閩南文化研究院博士生、大仁科技大學觀光事業系教授 

摘   要 

本文透過文獻史料蒐集、實地勘查、宗族組織管理人訪談，以此探究陳鼎坤移民之歷史文化演變；此

以鼎坤公祀典簿為主，輔以走訪兩岸陳碩仟相關如廣東、福建、江西等地方，台灣內埔鄉陳氏宗祠(潁川

堂)、竹田鄉陳氏宗祠等處，進行文獻分析後探究其社會發展與文化變遷。 

關鍵詞:陳鼎坤、嘗會、家族經濟、六堆、陳碩仟 
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The Study of Chen Family in DingKun's Ritual Ceremony 

Chun Mei Chiu
＊

 

Ph.D., Minnan Cultural Institute, Minnan Normal University、Professor, Department of Environment, 

Occupational Safety and Health, Tajen University of Science and Technology 

Abstract 

This article explores the historical and cultural evolution of Chen Dingkun's immigrants through the 

collection of historical documents, field surveys, and interviews with clan organization administrators; this is 

mainly based on the DingKun's Ritual ceremony book, supplemented by visits to cross-strait Chen Shuoqian 

Related places , such as Guangdong, Fujian, and Jiangxi In other places, the Chen's Ancestral Hall in Neipu 

Township, Taiwan, and the Chen's Ancestral Hall in Jhutian Township, etc., conducted a literature analysis to 

explore its social development and cultural changes. 

Keywords: Chen Dingkun, Ancestral Estate , family economy, Liudui, Chen Shuoqian 
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